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REVISTA PRESEI 
 

 Ecaterina Andronescu, acuzată că modifică ilegal admiterea la liceu, deşi unele etape au început deja. 
Sindicatele ameninţă cu proteste 
Federaţia "Spiru Haret" îl acuză pe ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, că a emis luni un ordin prin care 
schimbă calendarul admiterii în învăţământul liceal de stat, cu toate că unele etape ale admiterii sunt deja în 
desfăşurare, actul nefiind discutat cu partenerii sociali. 
Sindicaliştii spun că, prin acest document, Ministerul Educaţiei amână cu circa o lună desfăşurarea probelor de 
aptitudini, care se vor organiza cu doar câteva zile înainte de probele de la Evaluarea Naţională. 
De asemenea, prin acelaşi act, se amână până la 30 mai şi afişarea locurilor disponibile în licee şi şcoli 
profesionale, lucru care va afecta grav şi mişcarea de personal, potrivit sursei citate. 
„Ceea ce a făcut Ministerul Educaţiei este ilegal. Nu poţi să-ţi baţi joc de copii, părinţi şi cadre didactice. Sunt 
părinţi care s-au prezentat la centrele de examinare pentru a-şi înscrie copiii la probele de aptitudine, sunt 
inspectorate care au început să organizeze târgurile de oferte educaţionale, pe care le-au programat cu luni bune 
înainte. De exemplu, în Bucureşti, de mâine, liceele ar trebui să-şi prezinte oferta. Însă, unităţile de învăţământ nu 
au aprobate cifrele de şcolarizare, pe care, potrivit ordinului dat în această seară, le vor primi de-abia la sfârşitul 
lunii mai.“, a declarat Marius Ovidiu Nistor, preşedintele Federaţiei Sindicatelor din Educaţie „Spiru Haret“. 
FSE „Spiru Haret“ solicită anularea ordinului emis de Ecaterina Andronescu şi anunţă că, în condiţiile în care 
Ministerul Educaţiei nu va reveni asupra actului normativ, federaţia, în colaborare cu asociaţiile de părinţi şi elevi, 
va demara acţiuni de protest. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Negocieri la Ministerul Justiţiei cu sindicatele din penitenciare 
Organizaţiile sindicale din penitenciare au luni şi marţi întâlniri de negociere cu reprezentanţii Ministerului 
Justiţiei, sub coordonarea ministrului Birchall, informează Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor, printr-un comunicat. 
"Trebuie precizat că Ana Birchall, ministrul interimar al Justiţiei, a deschis dialogul cu sindicatele din penitenciare, 
imediat după preluarea funcţiei, şi am avut deja o întâlnire, la minister, pentru identificarea unor soluţii rapide 
pentru deblocarea procedurilor de resurse umane şi identificarea unor surse de finanţare care să repună în plată 
drepturile salariale suspendate în mandatul lui Tudorel Toader", se menţionează în comunicat. 
FSANP salută alăturarea tuturor structurilor sindicale din penitenciare la programul de acţiuni declanşate pentru 
îmbunătăţirea condiţiilor de lucru, plata drepturilor salariale restante sau suspendate, asigurarea finanţării 
necesare unei bune funcţionări a sistemului penitenciar şi aprobarea Statutului poliţistului de penitenciare. 
"Fostul ministru al Justiţiei Tudorel Toader s-a folosit de faptul că până recent doar Federaţia Sindicatelor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor a cerut public soluţionarea acestor probleme. Iată că această situaţie 
încetează, alte două organizaţii sindicale alăturându-se acestui demers, în acest fel fiind reprezentat peste 90% 
din personalul sistemului penitenciar la aceste acţiuni", se mai scrie în comunicat. 
Sindicaliştii subliniază că schimbarea de abordare este vizibilă şi contează, "atâta timp cât din partea Ministerului 
Justiţiei există o deschidere onestă către dialog", dar se declară conştienţi de faptul că un mandat interimar la MJ 
poate, în cea mai bună situaţie, să ofere soluţii urgente pentru probleme stringente, precum deficitul cronic de 
resurse umane şi financiare. 
"Ne manifestăm, aşadar, convingerea că această unitate de acţiune sindicală nu este o alegere conjuncturală, 
perioada alegerilor făcând Guvernul mai disponibil la dialog şi că aceste acţiuni vor continua chiar şi în condiţiile în 
care un alt Tudorel Toader - de aceeaşi factură, calitate şi aceeaşi abordare în relaţia cu sindicale, va fi desemnat 
ministru al Justiţiei", se mai spune în comunicat. 
Angajaţii din penitenciarele Aiud şi Rahova au organizat, luni, mitinguri de protest în faţa celor două închisori, 
nemulţumiţi de regimul de muncă la care sunt supuşi, au anunţat Sindicatul Naţional al Lucrătorilor de 
Penitenciare (SNLP) şi Federaţia Sindicatelor din Sistemul Penitenciar (FSSP). 
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Cele două organizaţii sindicale, care reunesc 9.000 de persoane din totalul de 13.000 de salariaţi din sistemul 
penitenciar, au adoptat un calendar de proteste potrivit căruia în zilele de luni, miercuri şi vineri vor avea loc 
mitinguri în penitenciarele din ţară. 
Sindicaliştii au următoarele revendicări: adoptarea Statutului poliţistului de penitenciare (eliminarea 
amendamentelor neconstituţionale, nedemocratice şi antisindicale), publicarea de urgenţă a ordinului de ministru 
privind plata orelor suplimentare pentru perioada 2019-2021 (impus prin OUG 114/2018) - similar celorlalte 
instituţii din structura de apărare naţională, interzicerea muncii forţate în sistemul penitenciar, unde deţinuţii 
sunt plătiţi, spre deosebire de personal; plata muncii suplimentare necompensate cu timp liber (conform legii) - 
similar celorlalte instituţii din structura de apărare naţională, stoparea suprasolicitării şi vulnerabilizării 
personalului ca soluţie pentru lipsa de resurse umane şi financiare, precum şi ca reacţie managerială la dezacordul 
de a munci suplimentar; plata cheltuielilor turistice pentru întreg personalul şi nu doar pentru 17% dintre salariaţi. 
În calendarul de acţiuni de protest pregătit de cele două organizaţii sindicale se mai află şi un miting în Piaţa 
Victoriei, programat pentru luna iunie, la care sunt aşteptate 3.000 de persoane.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Transporturilor pregatește închiderea Uber, Bolt și Clever 
Ministerul Transporturilor a decis să forțeze închiderea aplicațiilor de tip Uber în România. Nu printr-o 
reglementare, deocamdată, ci prin lipsa acesteia. 
Deși au promis chiar că vor elabora un proiect de OUG care să permită celor trei aplicații să continue să 
funcționeze în România, cei de la minister nu au făcut mari eforturi să vină cu un text în Guvern. Nu este 
întâmplător, susțin surse din același minister, pentru că săptămâna aceasta intră în vigoare modificarea legii 
taximetriei, promovată tot prin OUG acum o lună, care va permite poliției să amendeze pe cei care fac Uber sau 
Bolt și poate interzice aplicațiile de taxi de tip Clever. Mișcarea celor de la Transporturi era anticipată de 
taximetriști încă de acum câteva săptămâni. În mesajele de pe rețelele sociale, aceștia se bucurau că “Da, o să fie 
reglementați în 5 – 6 luni… Până atunci vor ramane în ilegalitate…totală.” 
Experții ministerului au și o variantă de rezervă. Ei au lucrat un text inițial pentru ordonanța de urgență, doar că 
acesta va lovi puternic în Uber și Bolt, iar pe Clever îl va închide. Mai precis, doar rechinii care dețin în proprietate 
mașini noi vor avea voie să facă ridesharing, adică cei care dețin flote, nu cei care trăiesc din activitatea aceasta și 
fac un ban pentru familie. În plus, taxiurile vor avea interzis pe aplicații. 
Nu este clar dacă ministrul Cuc știe de planurile subordonaților lui, care sunt mult mai conectați cu patronii 
taximetriștilor. Mai ales că, din punct de vedere politic, închiderea Uber și a celorlalte aplicații poate avea un cost 
electoral serios. Și asta nu pentru că utilizatorii ar fi neapărat votanți PSD, dar să le închizi aplicațiile îi va mobiliza 
serios să se prezinte la vot. În plus, dacă aplicațiile se închid înainte de europarlamentare, Bucurestiul și 
principalele orașe vor fi pur și simplu sufocate de trafic. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Urmează o vară grea pentru călătorii CFR. Cum arată trenurile care circulă în țară 
Cei care şi-au planificat o vacanţă cu trenul în această vară trebuie să se pregătească pentru experienţe neplăcute. 
Bugetul CFR Călători, pe 2019, propune prea puţini bani pentru investiţii şi reparaţii, atrag atenţia sindicaliştii. 
În timp ce vagoanele defecte se degradează în depouri, pasagerii se plâng deja de condiţiile de călătorie. Pe de altă 
parte, conducerea Companiei este optimistă şi promite creşterea numărului de trenuri, dar fără să precizeze cu cât. 
Iar de trenuri noi nici nu poate fi vorba. 
Trenul care merge din Bucureşti la Videle este într-o stare jalnică, se plâng cei care fac naveta pe această rută. Chiar 
şi aşa, puţini dintre ei găsesc loc pe scaun. 
Nici călătorii din Cluj nu sunt mulţumiţi de condiţii. Au şi de ce. Trenul care circulă pe ruta Cluj - Teiuş este plin de 
rugină, are geamuri sparte sau blocate, iar toaletele sunt murdare. 
Din păcate, vagoanele care nu mai pot fi folosite sunt abandonate în depouri. 
În depoul din Timişoara sunt trase pe linie moartă zeci de vagoane pentru că nu exista suficienţi bani pentru 
reparaţii. 
Toate acestea se întâmplă într-un moment în care călătorii se plâng că este foarte mare aglomeraţia din trenuri. 
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Potrivit sindicaliştilor, în acest moment, CFR Călători are 800 de vagoane, dar ar avea nevoie de 1300 ca să facă faţă 
numărului mare de călători. Din păcate, materialul rulant este într-o stare jalnică. Foarte mult dintre el a ajuns la 
cimitirul de vagoane şi după cum se poate vedea, nu va mai putea fi reparat niciodată. 
Bugetul pe 2019 a CFR Călători, pus abia acum în dezbatere publică, prevede 90 de milioane de euro pierderi şi 
fonduri prea puţine pentru reparaţii de vagoane şi locomotive, spun sindicaliştii. 
Maximo Rodrigo, reprezentantul sindicatului CFR: “Se dau mai puţini bani pentru reparaţii, după ce am văzut în 
buget 350 de milioane bani alocaţi pentru reparaţii vagoane şi locomotive. După un calcul trebuiau 1.8 miliarde.” 
Într-un răspuns transmis ştirilor PRO TV de CFR Călători, reprezentanţii companiei se arată optimişti şi anunţă 
creşterea numărului de trenuri, dar şi creşterea vânzărilor. Nu precizează însă cum vor fi obţinute toate acestea fără 
bani, spun sindicaliştii. 
Răspunsul CFR Călători:  
În anul în care se fac investiții pentru relansarea afacerii, nu se poate face profit. CFR Călători în anul 2019: 
- va crește volumul de trenuri; 
- va majoră parcul de material rulant în circulație și implicit gradul de siguranță, securitate și confort; 
- va majora veniturile provenite din vânzări cu 5% 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Reacţie oficială din Guvern după motivarea Curţii Constituţionale privind legea pensiilor 
Respectăm deciziile Curţii Constituţionale şi vom pune în aplicare în termenul cel mai scurt decizia referitoare la 
Legea pensiilor, a declarat luni seara ministrul Muncii, Marius Budăi, la Palatul Victoria. 
"Acum s-a publicat motivarea. Am citit-o şi eu rapid. Noi respectăm deciziile Curţii Constituţionale şi în termenul 
cel mai scurt vom pune în aplicare. Procedura în care va trece prin Parlament se va stabili în Biroul permanent al 
Camerei sau în Biroul reunit. Am discutat cu preşedintele Camerei Deputaţilor şi cu siguranţă vom pune în aplicare 
această decizie a Curţii Constituţionale care, de fapt, nu spune că toată legea este neconstituţională. Din cele 183 
- 184 de articole la 3 alineate s-au solicitat nişte clarificări şi cu siguranţă le vom pune în aplicare", a precizat 
ministrul Muncii. 
El a fost întrebat care vor fi paşii următori după publicarea motivării deciziei Curţii Constituţionale a României 
(CCR) prin care au fost declarate neconstituţionale două articole din Legea pensiilor. 
Curtea Constituţională a României (CCR) arată în motivarea deciziei prin care a declarat neconstituţionale două 
articole din Legea pensiilor că legiuitorul trebuia să fie mai riguros atunci când a stabilit cine sunt contribuabilii la 
sistemul public de pensii şi cine plăteşte contribuţia de asigurări sociale. 
Una dintre prevederile declarate neconstituţionale din Legea pensiilor, propusă de Parlament, este articolul 25, 
alineatul 1, care se referă la cine trebuie să plătească contribuţia de asigurări sociale: "Contribuabilii la sistemul 
public de pensii sunt cei care datorează şi plătesc, după caz, contribuţia de asigurări sociale, conform Codului 
fiscal". 
Judecătorii argumentează că "pot fi contribuabili la sistemul public de pensii atât persoanele fizice, cât şi cele 
juridice, având în vedere că, potrivit art.3 lit.c) din lege, contribuabilul se defineşte ca "persoana fizică sau juridică 
ce plăteşte contribuţii de asigurări sociale sistemului public de pensii, conform prezentei legi'". 
Instanţa constituţională mai atrage atenţia că "numărul destinatarilor legii este foarte mare, privind pe fiecare 
angajat şi angajatorul acestuia, iar calitatea destinatarilor legii variază, astfel încât şi gradul lor de înţelegere a 
prevederilor acesteia este diferit". 
A fost declarat neconstituţional în Legea pensiilor şi articolul 63, care prevede că "pensia de invaliditate se cuvine 
persoanelor care îndeplinesc cumulativ următoarele condiţii: a) nu au împlinit vârsta standard de pensionare 
prevăzută în anexa nr. 5; b) au realizat, la data solicitării pensiei de invaliditate, stagiul minim de cotizare de 15 
ani". 
Referitor la aceste praguri, CCR citează din Decizia 680/2012, respectiv că "pierderea totală sau cel puţin a 
jumătate din capacitatea de muncă din cauza bolilor obişnuite şi a accidentelor care nu au legătură cu munca este 
un eveniment aleatoriu ce nu poate fi controlat de persoana în cauză, astfel încât stabilirea unei vârste şi a unui 
stagiu minim de cotizare de la care poate fi acordată pensia de invaliditate nu se justifică". 
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În luna martie, Curtea a declarat ca fiind parţial neconstituţională Legea pensiilor, după ce PNL şi USR au atacat 
mai multe dispoziţii ale acestui act normativ. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ședință de guvern la Palatul Victoria - OUG surpriză pregătită de premierul Dăncilă 
Executivul ar putea adopta, în ședința de marți, o ordonanță de urgență care reglementează contribuțiile de 
asigurări sociale de sănătate și reducerea cotei de TVA de la 9 la 5% pentru produsele alimentare montane, bio și 
tradiționale, au declarat surse guvernamentale pentru MEDIAFAX. 
Referitor la subiect, premierul Viorica Dăncilă a anunțat, sâmbătă la Satu Mare, că în scurt timp speră ca Guvernul 
să adopte reducerea TVA de la 9 la 5% pentru produsele bio și cele tradiționale. 
Ministerul Finanțelor Publice a pus, miercurea trecută, în dezbatere pe site-ul instituției, ordonanța de urgență 
care prevede scăderea TVA la alimente și care reglementează plata contribuțiilor de sănătate. 
Potrivit proiectului inițiat de MFP, o primă măsură privește eliminarea inechităților rezultate din aplicarea 
prevederilor legale în urma cărora persoanele fizice sunt obligate la plata unei contribuții de asigurări sociale de 
sănătate calculată la nivelul salariului de bază minim brut pe țară, cu toate că veniturile realizate se situează sub 
acest nivel. 
O a doua măsură privește modificarea termenului de plată a contribuției de asigurări sociale de sănătate şi a 
termenului de plată anticipată a acestei contribuții, având în vedere volumul semnificativ de decizii de impunere 
pentru stabilirea contribuției aferente perioadei 2014 – 2017, care nu au fost comunicate contribuabililor până la 
data de 15 martie 2019, cu consecința punerii contribuabililor în imposibilitatea de a beneficia de acordarea 
bonificației, independent de voința acestora, în condițiile în care OUG nr. 89/2018 condiționează acordarea 
bonificației de plata contribuției până la 31 martie 2019. 
Pentru plata cu anticipație a acestor sume, proiectul prevede acordarea unei bonificații de 10%, dacă sunt plătite 
integral în termen de 60 de zile de la data intrării în vigoare a ordonanței de urgență. 
De asemenea, actul normativ propune ca pentru sumele de plată stabilite prin deciziile de impunere anuale, 
emise și comunicate de organul fiscal competent după data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, 
pentru definitivarea contribuției individuale de asigurări sociale de sănătate datorată de persoanele fizice, pentru 
perioada 2014 – 2017, termenul de plată să fie de 120 de zile de la data comunicării deciziei de impunere. 
În ceea ce privește TVA, OUG propune reducerea cotei de TVA de la 9% la 5% pentru livrarea alimentelor de înaltă 
valoare calitativă, respectiv produse montane, bio, tradiționale, autorizate de Ministerul Agriculturii și Dezvoltării 
Rurale. 
Executivul va discuta despre o informare privind stadiul pregătirilor pentru europarlamentarele din 26 mai 
Guvernul va dezbate, în ședința de marți, potrivit ordinii de zi, și despre o informare privind stadiul pregătirii şi 
organizării alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul European din anul 2019, precum şi pentru 
referendumul naţional din data de 26 mai 2019- 13 mai 2019. 
De asemenea, pe ordinea de zi figurează mai multe proiect de hotărâre și memorandumuri. 
Astfel, Executivul va analiza un proiect de hotărâre care prevede completarea articolului 7 din HG privind 
organizarea și funcționarea Agenției Naționale pentru Zootehnie „Prof. dr. G.K. Constantinescu” cu următorul 
cuprins: „Până în data de 31 decembrie 2019, prin excepție de la prevederile alin.(1) lit. b), testele de genotipizare 
a scrapiei se efectuează de către Agenție gratuit, în limita alocărilor bugetare, prin laboratorul propriu, pentru 
tineretul mascul din speciile ovine/caprine care intră la reproducție în anul 2019 în cadrul programelor de 
ameliorare aprobate. Resursele financiare necesare efectuării testelor prevăzute la alin.(11 ) se asigură de la 
bugetul de stat, în limita sumelor aprobate Agenției cu această destinație pentru anul 2019.” 
Executivul va adopta și trei memorandumuri: 
- Memorandum cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei prealabile "Implementarea şi aplicarea Convenţiei 
Organizaţiei Naţiunilor Unite privind drepturile persoanelor cu dizabilităţi (CDPD) în conformitate cu Decizia 
2010/48/CE a Consiliului privind încheierea de către Comunitatea Europeană a Convenţiei Naţiunilor Unite privind 
drepturile persoanelor cu handicap". 
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- Memorandum cu tema: Evaluarea naţională a îndeplinirii condiţiei favorizante ''Planificarea globală a 
transporturilor la nivelul corespunzător'', prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor 
prevederi comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) şi măsuri necesare îndeplinirii acesteia. 
- Memorandum cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante "Plan naţional sau regional privind 
banda largă", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor prevederi comune pentru o serie 
de fonduri UE post 2020 (CPR). 
 (Sursa: Mediafax) 
 

 Cartofii, în topul scumpirilor. INS: Prețurile au crescut cu peste 32% în ultimele 4 luni 
Cartofii sunt regii scumpirilor din piață. Prețurile au crescut cu peste 30% de la începutul anului. Numai luna 
trecută, majorările au fost de 5 procente. Producătorii autohtoni avertizează că tendința se va menține până spre 
sfârșitul lunii iunie, când va ajunge la vânzare noua producție. Și celelalte legume s-au scumpit cu mai mult de 
20%, după cum arată statistica oficială. Nu e de mirare, așadar, că și inflația crește încet, dar sigur. 
În piețele din București, kilogramul de cartofi noi se vinde cu 5 sau 6 lei. Pentru cei de anul trecut, prețul este, în 
medie, de 4 lei pe kilogram, cu 30% mai mult decât la finalul lui 2018. 
Pentru românii obișnuiți să consume des cartofi, prețurile sunt dezarmante. 
Producătorii spun că, acum, pe piață se vând mai ales cartofi de import, pentru că stocurile românești s-au 
terminat încă de anul trecut. 
Prețul cartofilor a crescut de 6-7 ori în sezonul agricol 2018-2019 la nivel european. Însă fermierii români care nu 
au spații de depozitare și care au vândut recolta încă de toamna trecuta au câștigat doar 70-80 de bani pe kg. 
Potrivit statisticilor, un român consumă, în medie, peste 90 de kilograme de cartofi pe an. Doar jumătate din 
cantitate este acoperită din producția națională. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Preşedintele PSD spune ce va conţine legea dublului standard: Se confiscă tot lotul de marfă/ Dragnea anunţă 
un proiect pentru ca mamele care primesc indemnizaţii să poată avea şi alte venituri 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că legea dublului standard va fi scoasă în procedură de urgenţă 
deoarece este un proiect vital, afirmând că pentru cei care nu vor respecta regulile printre sancţiuni se află 
confiscarea mărfii şi 4% din cifra de afaceri pe anul respectiv. 
"Am semnat-o deja azi după amiază împreună cu Vali Steriu. Se confiscă tot lotul de marfă şi nu este exclusă nici 
acţiunea penală. 4% din cifra de afaceri din anul respectiv. Dacă vorbim de un lanţ de magazine nu vorbim de cifra 
de afaceri a magazimului respectiv, ci a întregului lanţ. (...) În luna iunie iese", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 
3. 
"În procedură de urgenţă o scoatem această lege, pentru că este o lege vitală pentru noi. Noi oricum avem 
majoritate şi o scoatem. Şi eu sunt curios dacă o semnează (n.r.: Klaus Iohannis) pentru că e o lovitură exact 
pentru stăpânii lui. (...) Zilele trecute nişte oameni de bine îmi spuneau că să aşteptăm să vedem ce face Uniunea 
Europeană. Legea asta nu încalcă nicio lege din tratatul Uniunii Europene", a mai afirmat Dragnea. 
Liderul PSD a spus în repetate rânduri că este inacceptabil ca românii să beneficieze de produse de calitate mai 
proastă decât alţi cetăţeni europeni, pornind de la produsele alimentare şi până la medicamente. 
DRAGNEA ANUNŢĂ UN PROIECT PENTRU CA MAMELE CARE PRIMESC INDEMNIZAŢII SĂ POATĂ AVEA ŞI ALTE 
VENITURI 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că marţi va intra în procedură parlamentară modificarea legii, astfel 
încât mamele care primesc indemnizaţii de creştere a copilului să poată avea şi alte câştiguri din desfăşurarea de 
activităţi independente, din drepturi de autor sau agricultură. 
"Va intra în procedură parlamentară. Va fi adopta până la sfârşitul sesiunii. Vor avea voie mămicile să desfăşoare 
activităţii independente, activităţi din drepturi de autor, activităţi care nu implică îndepărtarea mamei de copil. 
Nimeni nu e perfect. Noi aşa am gândit legea. Am dublat indemnizaţiile. Asta ne-a scăpat. Mâine această lege va 
intra în procedură parlamentară. Este doar un articol. Atât de uşor a fost", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Reacţia a venit după ce prezentatoarea tv Mirela Vaida a scris pe Facebook că nu poate avea alte venituri, 
deoarece are indemnizaţie de creştere a copilului, iar legea nu permite alte câştiguri. 
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Întrebat dacă preşedintelee Klaus Iohannis va semna legea, liderul PSD a completat: "Chiar nu mă interesează. 
Până la sfârşit are s-o promulge. O poate întârzia dar nu are ce să facă. Şi cu ritmul lui în care are nevoie de citit 
ceva, e doar un articol. Nu o să îi ia mult să-l analizeze" 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunță noi măsuri pentru „Prima Casă„ și înghețarea impozitului pe proprietate până în 2040 
Liviu Dragnea a declarat că vor fi luate măsuri pentru programul „Prima Casă” pentru ca creditul să fie luat și 
rambursat în condiții mai avantajoase, fiind discuții despre rate fixe. El a precizat că este avută în vedere și 
înghețarea impozitelor pe proprietate până în anul 2040, conform Mediafax. 
„Vreau să spun, dincolo de mărirea punctului de pensie, am discutat despre programul Prima Casă. Vrem să 
facilităm acest lucru pentru că vrem să crească programul, pe de o parte pentru ca tinerii să aibă acces la o 
locuință și pe de altă parte să sprijinim domeniul construcțiilor. Discutăm serios despre rate fixe și condiții mai 
ușoare la creditele pentru Prima Casă. Vrem să venim cu niște măsuri foarte serioase care să creeze facilități 
semnificative și să dinamizăm domeniul respectiv. Procedurile sunt, doar o să ieșim cu astea. Prezentăm 
elemente. Creditul să fie luat în condiții mai avantajoase, să fie rambursat în condiții mai avantajoase. Dar în 
același timp dezvoltăm și sectorul de locuințe”, a afirmat Liviu Dragnea, duminică, România TV. 
Liderul PSD a adăugat că au fost discuții cu Guvernul pentru ca eliminarea impozitelor la subvențiile agricole. 
„Am mai discutat despre înghețarea impozitelor pe proprietate până în 2040. Să nu mai crească. Asta dacă nu vine 
USR și desființează proprietatea. De asemenea foarte mulți oameni se chinuie pentru dezmembrări, moșteniri. 
Vrem neapărat să face lucrul acesta. Pentru subvențiile în agricultură, am vorbit serios cu Guvernul și lucrăm în 
această vară, pentru că vreau să eliminăm impozitele pe subvențiile agricole. Subvențiile la noi sunt mai mici ca în 
Franța. Vrem să le dăm un impuls”, a conchis Dragnea. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Plenul CSM în care trebuia să se discute noul şef al Secţiei de anchetă, amânat din lipsă de cvorum 
Preşedintele CSM, Lia Savonea, a anunţat, marţi, că şedinţa plenului Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) 
urmează să fie reprogramată la o dată ulterioară pentru că luni nu s-a îndeplinit cvorumul legal. 
"Din păcate, constatăm că nu s-a îndeplinit cvorumul legal aşa încât şedinţa nu poate să continue, urmând să fie 
reprogramată la o dată, oră ulterioară la care membrii pot ajunge", a declarat, la începutul şedinţei, preşedintele 
Consiliului Superior al Magistraturii, Lia Savonea. 
"Am înţeles că nu este cvorum, aşa a anunţat doamna preşedintă de şedinţă, încă nu am înţeles motivele, şi i-am 
rugat să-mi comunice când va avea loc noua şedinţă a CSM-ului", a declarat şi Ana Birchall, la ieşirea de la sediul 
CSM. 
Plenul CSM era programat să se întrunească, marţi, pentru a decide organizarea concursului pentru numirea în 
funcţia de procuror şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, din cadrul Parchetului General, 
după ce actualul şef, Gheorghe Stan, a fost numit judecător la Curtea Constituţională. Înainte de a deţine şefia 
Secţiei de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan a fost adjunctul lui Lucian Netejoru la conducerea Inspecţiei 
Judiciare. 
Un alt punct important de pe ordinea de zi a şedinţei plenului era şi validarea rezultatelor concursului pentru 
numirea lui Lucian Netejoru în funcţia de şef al Inspecţiei Judiciare. Netejoru a obţinut, la concursul din martie 
susţinut în faţa comisiei CSM, un nou mandat, el fiind şi singurul candidat. Mandatul lui Lucian Netejoru la 
Inspecţia Judiciară s-a încheiat pe 1 septembrie anul trecut, însă din acel moment, el a condus instituţia ca 
interimar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanța supremă sesizează Curtea de Justiție a UE în legătură cu decizia CCR privind completurile de 5 
judecători 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis luni să sesizeze Curtea de Justiţie a Uniunii Europene în legătură cu modul 
în care Curtea Constituţională a interpretat şi aplicat legislaţia privind constituirea completurilor de cinci 
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judecători. Hotărârea a fost luată în cadrul procesului în care judecătoarea Camelia Bogdan contestă excluderea 
sa din magistratură, transmite Agerpres. 
În timpul procesului, Camelia Bogdan a solicitat sesizarea CJUE cu mai multe întrebări, însă judecătorii au admis 
doar o întrebare. 
"Admite, în parte, cererea de sesizare a Curţii de Justiţie a Uniunii Europene. În temeiul dispoziţiilor art. 267 din 
Tratatul privind Funcţionarea Uniunii Europene sesizează Curtea de Justiţie a Uniunii Europene în vederea 
pronunţării unei hotărâri preliminare cu privire la următoarea întrebare: Articolul 2 din Tratatul privind Uniunea 
Europeană, articolul 19 alineatul (1) din acelaşi tratat şi articolul 47 din Carta Drepturilor Fundamentale ale 
Uniunii Europene trebuie interpretate în sensul că se opun intervenţiei unei curţi constituţionale (organ care nu 
este, potrivit dreptului intern, instanţă de judecată) cu privire la modalitatea în care instanţa supremă a 
interpretat şi aplicat legislaţia infraconstituţională în activitatea de constituire a completurilor de judecată?", se 
arată în decizia Instanţei supreme. 
Pe fond, Instanţa supremă a suspendat judecarea procesului deschis de Camelia Bogdan împotriva Consiliului 
Superior al Magistraturii până la pronunţarea de către Curtea de Justiţie a Uniunii Europene a hotărârii 
preliminare. 
În aprilie 2018, Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii a decis, pentru a doua oară, 
excluderea din magistratură a judecătoarei Camelia Bogdan pentru săvârşirea unor abateri disciplinare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sebastian Costea a fost eliberat, la cerere, din funcţia de secretar de stat la Ministerul Justiţiei 
Sebastian Costantin Costea a fost eliberat, la cerere, din funcţia de secretar de stat la Ministerul Justiţiei. Decizia 
premierului de eliberare din funcţie a lui Costea a fost publicată luni, în Monitorul Oficial. 
De altfel, Sebastian Costea, alături de fostul secretar de stat din acelaşi Minister, Nicolae Liviu Popa, (ambii 
preluaţi de la fostul ministru, Tudorel Toader) au rămas fără atribuţii atunci când Ana Birchall a preluat 
interimatul. 
Ministrul interimar al Justiţiei a spus, întrebată de situaţie, că este un ”lucru de normalitate” având în vedere că 
răspunderea pentru decizii şi cheltuieli îi aparţine. 
”În legătură cu acest aspect, este o decizie pe care eu am luat-o exact în momentul în care am preluat interimatul 
şi am preluat toate atribuţiile pe care eu le-am considerat necesare. Nu am făcut nimic altceva decât ce am făcut 
şi în februarie 2017 şi e un lucru de normalitate, având în vedere că eu răspund şi este absolut normal să ştiu pe 
ce se cheltuiesc banii, cum se cheltuiesc, cine semnează, pentru ce semnează, ce se avizează, ce nu se avizează, 
deci sunt lucruri absolut normale legate de buna desfăşurare a activităţii curente. Deci, absolut toate speculaţiile 
care au existat în ultima perioadă legate de acest aspect sper să fie clarificate”, a spus ministrul interimar al 
Justiţiei, Ana Birchall. 
Totodată, premierul Viorica Dăncilă a semnat, pe 9 mai, schimbarea din funcţia de secretar de stat la Ministerului 
Justiţiei a lui Nicolae Liviu Popa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezvăluie o GAFĂ a Parlamentului: Legea anti-recuperatori, anulată de lipsa unui aviz 
Curtea Constituţională a publicat luni, 13 mai, motivarea deciziei prin care a constatat că Legea pentru 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.50/2010 privind contractele de credit pentru consumatori 
este neconstituțională. Legea prevedea că recuperatorii nu vor putea cere de la datornici mai mult decât dublul 
sumei plătite pentru achiziţionarea creanţei de la debitorul iniţial. 
CCR explică faptul că legea este neconstituţională în ansamblul său, pentru că legiuitorul nu a solicitat avizul 
Consiliului Economic şi Social. Acest aviz nu este obligatoriu în baza articolului 141 din Constituţie, însă această 
obligativitate este prevăzută de Legea nr.248/2013, iar potrivit articolului I, alin. (5) din Constituţie „În România, 
respectarea Constituției, a supremației sale și a legilor este obligatorie”. 
"79. Cu privire la rolul Consiliului Economic şi Social și natura avizului acestuia, Curtea reține că, prin Decizia nr.83 
din 15 ianuarie 2009, publicată în 34 Monitorul Oficial al României, Partea I, nr.187 din 25 martie 2009, și Decizia 
nr.354 din 24 septembrie 2013, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr.764 din 9 decembrie 2013, 
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a statuat că art.141 din Constituţie se rezumă doar la consacrarea rolului Consiliului Economic şi Social de organ 
consultativ al Parlamentului şi al Guvernului, iar pentru detalii privind domeniile de specialitate în care acesta este 
consultat, textul face trimitere la legea sa organică de înfiinţare, organizare şi funcţionare. Norma constituţională, 
exprimând sintetic rolul pur consultativ pentru Parlament şi Guvern al Consiliului Economic şi Social, nu face 
niciun fel de referire expresă la obligaţia iniţiatorilor proiectelor de acte normative de a solicita avizul 
consultativ al Consiliului Economic şi Social şi nici cu privire la mecanismele de consultare a acestui organ 
consultativ, acestea fiind tratate în legea de organizare şi funcţionare a acestuia, la care Legea fundamentală face 
trimitere. 
80. Într-un mod cu totul diferit, legiuitorul constituant a reglementat în art.79 din Legea fundamentală rolul 
Consiliului Legislativ, de „organ consultativ de specialitate al Parlamentului, care avizează proiectele de acte 
normative în vederea sistematizării, unificării şi coordonării întregii legislaţii. El ţine evidenţa oficială a legislaţiei 
României”. Sub acest aspect, nesolicitarea avizului consultativ al Consiliului Legislativ duce la 
neconstituţionalitatea legii sau ordonanţei - simplă sau de urgenţă. Dacă voinţa legiuitorului constituant ar fi fost 
în sensul impunerii obligativităţii solicitării avizului consultativ al Consiliului Economic şi Social, atunci aceasta 
ar fi fost exprimată în cuprinsul art.141 din Legea fundamentală, întrun mod asemănător celui folosit la 
redactarea art.79, pentru reglementarea rolului şi atribuţiilor Consiliului Legislativ. 
81. Curtea a reţinut, în consecință, că nesolicitarea obligatorie a avizului consultativ al Consiliului Economic şi 
Social nu poate avea drept consecinţă neconstituţionalitatea actului normativ respectiv, prin raportare la 
art.141 din Constituţie. Aceste considerente ale Curții se impun a fi menținute și în speța de față, prin raportare 
strict la prevederile art.141 din Constituție. 
82. Prin raportare, însă, la prevederile art.1 alin.(5) din Constituție, potrivit aceleiaşi jurisprudenţe anterior 
menţionate, Curtea constată că obiecţia de neconstituţionalitate este întemeiată, deoarece din consultarea 
fișei legislative a legii criticate rezultă că avizul acestei autorități nu a fost solicitat. Astfel, potrivit art.1 alin.(5) 
din Legea fundamentală, „În România, respectarea Constituției, a supremației sale și a legilor este obligatorie”. 
Or, dispozițiile art.2 alin.(2) lit.e) din Legea nr.248/2013 prevăd obligația inițiatorilor de proiecte sau propuneri 
legislative de a solicita avizul Consiliul Economic şi Social în cazul în care reglementările preconizate vizează 
domeniile de specialitate ale Consiliului. În acest sens, se observă că legea criticată vizează unul dintre aceste 
domenii, respectiv protecţia consumatorului, astfel cum rezultă din expunerea de motive a legii. Prin urmare, în 
lipsa solicitării avizului cu prilejul declanșării procedurii parlamentare de legiferare a actului normativ examinat, 
reiese că au fost nesocotite prevederile art.1 alin.(5) din Constituție. Dată fiind materia de reglementare a 
propunerii legislative în discuție, era obligatoriu să fi fost solicitat avizul Consiliului Economic şi Social, în sensul 
consultării acestuia, ca organ de specialitate consultativ al Parlamentului şi al Guvernului, neavând relevanță dacă 
legiuitorul, în opera sa de legiferare, ar fi ținut sau nu seama de conținutul acestuia. Ignorarea principiului 
constituțional al obligativității respectării legii în cursul procedurilor parlamentare de legiferare ar plasa legiuitorul 
pe o poziție privilegiată, interzisă de principiul constituțional al egalității, consacrat de art.16 alin.(2) din Legea 
fundamentală, potrivit căruia „Nimeni nu este mai presus de lege”. 
83. În consecință, Curtea constată că legea criticată a fost adoptată cu încălcarea art.141 raportat la art.1 
alin.(5) din Constituţie", se arată în motivarea CCR. 
Legea declarată neconstituţională a fost iniţiată de senatorul ALDE Daniel Zamfir. Propunerea legislativă are ca 
obiect de reglementare completarea OUG nr. 50/2010 cu două noi articole. 
"Cesionarul nu va putea pretinde de la debitorul care are calitatea de consumator mai mult decât dublul sumei 
plătite de acesta pentru a cumpăra creanţa de la cedent. Dispoziţiile se aplică indiferent de instrumentul juridic 
utilizat pentru transferul creanţei, inclusiv în cazurile cesiunii de contract, cesiunii de portofoliu de creanţă şi al 
subrogaţiei. Debitorul-cedent care are calitatea de consumator se va putea elibera de datorie plătind cesionarului 
cel mult dublul preţului pe care acesta l-a plătit pentru a dobândi creanţa, fără costuri suplimentare", se arată în 
textul adoptat de Camera Deputaţilor în decembrie 2018. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Adunarea Generală a Federației Europene a Jurnaliștilor a adoptat o Declarație privind situația jurnaliștilor 
români! 
Adunarea Generală a Federației Europene a Jurnaliștilor, cuprinzând reprezentanți ai peste 320 000 de jurnaliști 
din 35 de țări europene, a avut loc în perioada 9-10 mai 2019 în  Tallin, Estonia, în Sala de conferințe a 
Parlamentului estonian.  
Jurnalismul ca bun public a fost tema acestei reuniuni ale celei mai mari organizații ale jurnaliștilor europeni. Au 
fost luate în discuție problemele cu care se confruntă atât angajații din instituțiile publice dar și din cele private, 
problemele freelancerilor, probleme deontologiei profesionale, controlul politic asupra societăților de presă.  
A fost, de asemenea,  stabilită strategia pentru următorul an precum și modul în care vor fi sprijinite organizațiile 
afiliate de către conducerea  EFJ pe lângă instituțțile europene - Comisia Europeană,  Parlamentul European și 
Consiliul Europei. 
În funcția de președinte al Federației Europene a Jurnaliștilor a fost reales Mogens Blicher Bjerregard , iar în cea 
de vicepreședinte Marta Barcellina :"Experimentez această realegere ca o declarație clară de încredere pentru 
munca pe care am făcut-o în ultimii ani în colaborare cu restul Comitetului Executiv al EFJ  Și aceasta este o 
declarație de încredere pe care sunt foarte bucuros să o primesc. Întreaga zonă a liber-profesioniștilor și a celor 
care desfășoară o activitate independentă este o parte importantă, de care aștept cu nerăbdare să mă ocup. În 
același timp,  lupta pentru susținerea libertății presei  are o mare importanță,  în plus, ne vom preocupa major de  
consolidarea organizațiilor noastre  afiliate în țările din care fac parte" -  a afirmat  Mogens Blicher Bjerregaard. 
Invitat la eveniment, Președintele Estoniei, Kersti Kaljulaid (foto), a transmis un cuvânt de bun venit participanților 
și a susținut că țara sa sprijină jurnaliștii, iar libertatea presei trebuie să fie recreată în fiecare zi, dacă este 
necesar: "Este în primul rând rolul mass-media în sine, care poate recrea această libertate. Editori, editori șefi, 
proprietari  ai instituțiilor mass-media sunt coloana vertebrală care susține libertatea noastră de exprimare, care  
pot oferi jurnaliștilor sprijinul pentru ca ei să rămână liberi și independenți", a spus președintele. 
Din partea României au participat liderii Federației Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, Leonard Pădureț, 
președinte și Cristinel Godinac, președinte executiv,(foto) care au prezentat problemele cu care se confruntă 
presa română. Având în vedere argumentele aduse în discuții  de către delegația română,  Adunarea Generală a 
EFJ  a adoptat  următoarea  
Declarație: 
Adunarea Generală a Federației Europene a Jurnaliștilor (EFJ), reunită la Tallinn, Estonia, pe 9-10 mai 2019, cu 
51 de organizații afiliate din 35 de țări europene a fost solicitată să adopte următoarea declarație: 
Situația jurnaliștilor în România: 
Federația Europeană a Jurnaliștilor susține eforturile membrului afiliat din  România, Federația Cultură  și 
Mass-Media  FAIR-MediaSind, pentru:  
 Deblocarea dialogului social în mass-media, menținerea culturii și a mass-media în actualul sector, negocierea 
unui contract colectiv de muncă pentru toți angajații și persoanele independente din acest domeniu. 
- Modificarea de urgență a Legii privind organizarea și funcționarea Societății Române de Radiodifuziune și 
Societății Române de Televiziune  în sensul restaurării statutului de instituțiie publică, și nu al celui de stat, 
precum și pentru depolitizarea managementului acestor instituții. 
- Eliminarea amendamentelor care  restricționează libertatea de exprimare din actualul Cod Penal. 
- Acordarea unor reduceri fiscale pentru industria mass-media identice cu cele din Uniunea Europeană, inclusiv  
măsuri de protecție a freelancerilor. 
- Demiterea urgentă a actualului președinte - director general al Televiziunii Române, investigarea și 
sancționarea  abuzurilor acesteia  împotriva angajaților din această  instituție, precum  și deblocarea dialogului 
social.  
Departament Comunicare FAIR-MediaSind 
Tallin, 13 mai 2019 
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 Proiect al Ministerului Mediului: Vouchere de 500 de lei pentru televizoare 
Ministerul Mediului a lansat un proiect pentru lărgirea programului „Rabla pentru electrocasnice” şi vrea să 
acorde vouchere şi pentru televizoare şi maşini de spălat vase. Pentru un televizor se poate obţine un voucher de 
500 de lei, iar pentru o maşină de spălat vase suma de 400 de lei. 
Ministerul Mediului a lansat recent, spre consultare publică, proiectul de Ordin privind modificarea şi completarea 
Ghidului de finanţare a Programului naţional de înlocuire a echipamentelor electrice şi electronice de uz casnic, 
uzate cu unele noi mai performante din punct de vedere energetic - Rabla pentru electrocasnice. 
„În sesiunea din 2019, persoanele fizice vor putea achiziţiona prin program, pe lângă celelalte categorii aprobate 
în ediţia precedentă, maşini de spălat vase şi televizoare”, se arată înr-un comunicat al Ministerul Mediului, remis 
luni. 
Potrivit ministrului Mediului, bugetul din acest an va fi dublat. 
„Succesul foarte mare al ediţiei din 2018 ne-a determinat să dublăm bugetul Programului, care anul acesta este 
de 40 milioane lei. În paralel cu procesul de consultare publică, operăm modificările în platforma electronică, 
pentru că dorim să lansăm programul cât mai repede, în săptămânile următoare", a declarat ministrul Graţiela 
Gavrilescu. 
Potrivit Ghidului, finanţarea se va acorda sub formă de vouchere, pentru achiziţionarea de echipamente electrice 
şi electronice de uz casnic, după cum urmează: 
a) 200 lei pentru maşini de spălat rufe cu eficienţa energetică A++; 
b) 300 lei pentru maşini de spălat rufe cu eficienţa energetică A+++; 
c) 300 lei pentru maşini de spălat vase cu eficienţa energetică A++; 
d) 400 lei pentru maşini de spălat vase cu eficienţa energetică A+++; 
e) 400 lei pentru aparate de aer condiţionat, inclusiv aparate de aer condiţionat portabile, cu eficienţa energetică 
la răcire (A+++/ A++); 
f) 300 lei pentru categoria frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare cu eficienţa energetică A++; 
g) 400 lei pentru categoria frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare cu eficienţa energetică A+++. 
h) 200 lei pentru televizoare cu eficienţa energetică A; 
i) 500 lei pentru televizoare cu eficienţa energetică A+. 
Înscrierile se vor face direct la magazin (inclusiv online) iar predarea echipamentului vechi se va face la momentul 
livrării celui nou-achiziţionat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Persoanele cu dizabilităţi vor primi un voucher de 5.000 de euro pentru achiziţia de dispozitive assistive 
Cinci mii de persoane cu dizabilităţi care beneficiază de servicii consiliere pentru încurajarea ocupării vor putea 
beneficia de sprijin financiar sub forma unui voucher de 5.000 de euro pentru achiziţionarea de dispozitive şi 
tehnologii asistive şi tehnologii de acces în vederea angajării, a anunţat ministrul Muncii, Marius Budăi, luni seara, 
la Palatul Victoria. 
"Am anunţat intenţia noastră de a depune un proiect pentru acea tehnologie asistivă pentru persoanele cu 
dizabilităţi. Am depăşit perioada de elaborare a proiectului, iar acum suntem în etapa de dezvoltare a proiectului. 
Sunt deja semnate contractele, iar cadrul normativ este asigurat. Prin acest program, cinci mii de persoane cu 
dizabilităţi care beneficiază de servicii de informare şi consiliere din partea agenţiilor judeţene de ocupare a forţei 
de muncă pentru încurajarea ocupării vor putea beneficia de sprijin financiar sub forma unui voucher în cuantum 
de 5.000 de euro pentru achiziţionarea de dispozitive şi tehnologii asistive şi tehnologii de acces în vederea 
angajării. De asemenea, circa 200 de angajatori vor primi subvenţie pentru angajarea persoanelor cu dizabilităţi", 
a spus Marius Budăi. 
Pe de altă parte, ministrul Muncii a anunţat că au fost semnate 44 de contracte pentru construirea unor 
locuinţe protejate, centre respiro şi centre de zi în valoare de 55 de milioane de lei destinate adulţilor cu 
dizabilităţi. 
"Azi, ministrul Muncii a semnat şi a fost înaintată Guvernului o propunere de modificare prin Hotărâre de Guvern, 
privind realocarea a 50 de milioane de lei, necheltuită pe alte proiecte, către acest program de construire de 
locuinţe protejate şi centre de zi. Măsurile vin pentru a sprijini accelerarea procesului de restructurare a 
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instituţiilor rezidenţiale de tip vechi şi construirea de centre noi cu maximum 50 de locuri. 111 centre rezidenţiale 
cu capacitate mai mare de 50 de locuri sunt în procedură de avizare a planurilor de restructurare", a menţionat 
Budăi. 
Pentru sprijinirea copiilor cu dizabilităţi, ministrul a amintit că în acest an a demarat procesul de formare şi mărire 
a corpului asistenţilor maternali profesionişti. Astfel, prin proiectul cu fonduri europene Team-UP vor fi angajaţi 
alţi 4.000 de asistenţi maternali profesionişti care vor beneficia şi de formare profesională. De asemenea, şi cei 
11.000 de asistenţi maternali deja angajaţi vor beneficia de formare profesională. Programul se va derula până în 
2023 şi are o valoare totală de 569 de milioane de euro. O treime din asistenţii maternali formaţi şi angajaţi se vor 
ocupa exclusiv de copii cu dizabilităţi. 
Contracte cu fonduri europene au fost semnate şi pentru construcţia a 8 case de tip familial pentru copii 
instituţionalizaţi din care patru sunt pentru copii cu dizabilităţi (două în Constanţa, una în Buzău şi una în 
Timişoara). 
"Pe acest model al asistenţilor maternali pofesionişti căutăm soluţii şi pentru asistentul personal al persoanelor cu 
dizabilităţi. Căutăm o linie de finanţare. Suntem în discuţii cu Ministerul Fondurilor Europene să identificăm acea 
măsură de formare şi salarizare. Vrem să formăm însoţitorii persoanelor cu dizabilităţi pentru a le crea o mai mare 
competenţă în aceste domenii", a mai spus ministrul citat. 
Tot pe fonduri europene, pe Programul Operaţional Capital Uman, se poate finanţa inclusiv pregătirea 
personalului pentru sprijinirea persoanelor cu dizabilităţi în activitatea de transfer din instituţia rezidenţială în 
locuinţa protejată, pregătirea beneficiarilor pentru acest transfer şi pregătirea comunităţii pentru noile servicii 
create. 
"Pe POCA (Programul Operaţional Capacitatea Administrativă) există o linie de finanţare pe proiectul Persoane cu 
dizabilităţi: tranziţia de la servicii rezidenţiale la servicii comunitare. Dacă am încheiat infrastructura de tip 
rezidenţial, prin Programul Dezvoltarea Capacităţii Umane pregătim resursa umană pentru aceste persoane, 
venim şi încercăm să pregătim şi persoanele cu dizabilităţi pentru acest transfer prin accelerarea procesului de 
dezinstituţionalizare. Bugetul este în valoare de aproximativ 3,2 milioane de euro", a explicat Budăi. 
Potrivit ministrului, un alt element de reformă în ceea ce priveşte procesul de dezinstituţionalizare este 
reprezentat de reglementarea statutului asistentului personal profesionist precum şi a standardelor minime 
obligatorii pentru asigurarea îngrijirii şi protecţiei adulţilor cu handicap grav sau accentuat. 
"Prin toate aceste măsuri pe care le-am prezentat şi am scris fişele de proiecte de la începutul anului, completăm 
ceea ce am implementat în perioada 2017 - 2018: introducerea ca prioritate a opţiunii pentru învăţământul de 
masă în detrimentul celui special; reglementarea biletului unic de călătorie; acordarea indemnizaţiei de însoţitor 
pentru copii cu dizabilităţi care beneficiază de servicii în internatele şcolare; recunoaşterea oficială a limbajului 
mimico-gestual ca mijloc de comunicare specifică persoanei cu surdocecitate şi mutitate; modificarea 
certificatului de încadrare în grad de handicap prin eliminarea informaţiilor cu caracter personal; reglementarea 
dreptului la asistent personal pentru toţi copii cu handicap grav; stabilirea unui termen de valabilitate a 
certificatelor de încadrare în grad de handicap până la vârsta de 18 ani; extinderea sferei de încadrare în grad de 
handicap cu noi diagnostice din zona bolilor rare şi reglementarea în cazul persoanelor cu amputaţii precum şi 
creşterea prestaţiei sociale cu peste 50% pentru persoana cu handicap", a mai precizat ministrul Muncii.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sorina Pintea anunță o lovitură de imagine a Guvernului într-un scandal de răsunet 
Ministerul Sănătăţii este pe ultima sută de metri cu demararea proiectelor spitalelor regionale din ţară, în şedinţa 
de Guvern de marţi urmând să fie aprobaţi indicatorii tehnico-economici pentru prima astfel de unitate 
spitalicească - cea de la Iaşi, a declarat luni, la Horezu, ministrul Sorina Pintea. Realizarea spitalelor regionale 
promise de PSD a făcut obiectul unor discuții aprinse între putere și opoziție. Criticii guvernarii au spus ca PSD 
este in intarziere cu constructia spitalelor regionale si nu a depus cereri de finantare la Comisia Europeana. 
"A fost un parcurs destul de dificil uneori şi datorită colaborării cu autorităţile locale, dar stadiul în acest moment 
este următorul: mâine (marţi, n.r.), în şedinţa de Guvern, se vor aproba indicatorii tehnico-economici pentru 
Spitalul Regional Iaşi, ceea ce înseamnă că avem cale liberă pentru depunerea cererii de finanţare la Bruxelles. Pe 
28 mai, la Cluj, va fi o dezbatere publică privind acordul de mediu, urmând ca în două săptămâni să primim, în 
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sfârşit, acel acord de mediu şi să putem intra cu indicatorii tehnico-economici în comisia ministerială. La Craiova, 
obţinerea acordului de mediu este programată în cursul lunii iulie. Deci, suntem pe ultima sută de metri", a 
afirmat ministrul Sănătăţii. 
Totodată, Sorina Pintea a ţinut să precizeze că întârzierile la aceste proiecte nu sunt din vina PSD, aşa cum se 
vehiculează în spaţiul public. 
"Am înţeles că în spaţiul public se discută că PSD ar fi blocat realizarea acestor spitale. Mie nu mi-a venit să cred 
pentru că aceste studii de fezabilitate au fost făcute de consultanţii Băncii Europene de Investiţii. Contractul cu 
aceşti consultanţi a fost făcut în decembrie 2016. Ei s-au apucat efectiv de lucru în august 2017. Adică sunt dovezi, 
nu poveşti. În octombrie 2017, primul teren, cel de la Iaşi, a fost cedat Ministerului Sănătăţii şi în mai 2018 s-a 
definitivat cedarea acestor terenuri, ultima poveste fiind a Craiovei. Acolo, practic era vorba de schimbarea de 
amplasament, a unei părţi din amplasament, iar cine ştie ce înseamnă un studiu de fezabilitate pentru o 
asemenea construcţie, ştie că s-au făcut eforturi foarte mari. Am solicitat schimbarea consultanţilor angajaţi de 
Banca Europeană de Investiţii de două ori. Au fost lucruri pe care le-am spus în spaţiul public. Ei au crezut că fac 
spitale pentru altă ţară şi e înregistrarea şedinţelor în care eu am spus că ei fac pentru România. Vă dau şi un 
exemplu: în februarie 2018, când încă nu era discutată structura spitalelor, adică ce secţii vor avea, ei voiau să 
proiecteze spitalul regional Cluj cu 120 de paturi - Psihiatrie acuţi. Am spus că într-un spital regional, psihiatria nu 
cred că are locul. Atunci a fost prima dată când am cerut schimbarea consultanţilor", a adăugat Pintea. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Firmele ar putea fi obligate să plătească asigurări de răspundere profesională. În caz contrar, riscă să fie 
dizolvate de Registrul Comerțului 
Oamenii de afaceri vor fi puși la noi cheltuieli: de data aceasta e vorba de o asigurare de răspundere profesională, 
pe care ar putea fi obligați s-o plătească anual. Asigurarea va acoperi eventuale cheltuieli legate de insolvență. În 
caz contrar, firmele riscă să fie dizolvate de Registrul Comerțului. E un abuz - spun reprezentanții mediului de 
afaceri. 
Florin Ciocea este antreprenor și anul trecut a deschis un centru de fiziokinetoterapie în București cu bani obținuți 
prin programul guvernamental Start-up Nation. Vestea că ar putea fi obligat să plătească o poliță de asigurare de 
răspundere profesională îi dă peste cap socotelile. 
Toți patronii ar putea fi obligați să dețină asigurări anuale, care să acopere, cel puțin, cheltuielile cu procedurile de 
insolvență, dizolvare, lichidare și radiere judiciară. 
În caz contrar, firmele lor vor risca să fie dizolvate de Registrul Comerțului. Ministerul Justiției a pregătit un 
proiect de lege care conține și aceste prevederi. 
Întreprinzătorii acuză însă lipsa unui studiu de impact. 
Reprezentanții Registrului Comerțului au precizat pentru Știrile TVR că inițiativa va fi analizată împreună cu 
reprezentații mediului de afaceri. Între timp, asiguratorii au deja oferte. 
Asigurările de răspundere profesională devin obligatorii după 6 luni de la intrarea în vigoare a prevederilor. 
Din 2014 există un Fond de lichidare, înființat printr-o altă lege, care acoperă riscurile în caz de insolvență. Acesta 
este finanțat din bugetul Ministerului Justiției și din sumele recuperate de la firmele cu probleme. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Repararea Podului Constanţa, în așteptare. Lucrările se amână pentru că nu s-a prezentat nicio firmă la 
licitație 
Podul Constanța rămâne în continuare un pericol public. Lucrările de consolidare se amână din cauză că la licitație 
nu s-a înscris nicio firmă de construcții. Reprezentanții CFR susțin însă că vor rezolva problema până în 
septembrie. În schimb, experții și șoferii care trec zilnic pe sub pod se tem că se poate întâmpla oricând o 
tragedie. 
Așa arăta structura de rezistență a Podului Constanța din Capitală, în urmă cu exact un an. Bucăți de beton din 
stâlpii de susținere se desprindeau cu uşurință, iar fierul din structura de rezistență a fost mâncat de rugină. 
Deși o expertiză făcută de CFR arată că podul se află într-o stare avansată de degradare și că lucrările de 
reconsolidare trebuiau făcute cât mai urgent, nu s-a întâmplat nimic. 
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Autoritățile au acoperit fierul beton ruginit cu ipsos și au organizat o licitație pentru repararea podului. Au pus la 
bătaie 3,5 milioane lei fără TVA. O licitație care s-a dovedit a fi un eșec. Nu s-a înscris nimeni. 
Șeful CFR spune că s-ar fi înscris deja o firmă și dă asigurări că, până la sfârșitul lunii septembrie, podul va fi 
reparat. Ar putea fi prea târziu, spun specialiștii. 
E un pericol pe care atât pietonii cât și șoferii care trec zilnic pe sub pod îl văd la tot pasul. 
Potrivit expertizei făcute anul trecut, cele mai grave probleme au fost constatate la nivelul stâlpilor de susţinere şi 
la grinzi. Podul a fost construit în anul 1938 iar de atunci singurele reparații sumare au fost făcute în anul 1970. 
Deși am cerut în repetate rânduri un punct de vederea Inspectoratului de Stat în Construcții, instituția care ar 
trebui să ceară urgentarea lucrărilor de reconsolidare și cea care ar trebui să ia toate măsurile necesare pentru a 
nu pune în pericol siguranța cetățenilor, până la difuzarea reportajului la Telejurnal, nu am primit niciun răspuns. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Patronii vor 150.000 de nepalezi: Ar fi ca piramidonul. Nu ne doare capul maine dimineata, dar nici nu ne 
vindeca de boala 
Exasperati de lipsa fortei de munca, intreprinzatorii din turism cer statului sprijin pentru a aduce in tara lucratori 
nepalezi si vietnameni, pe care sa-i angajeze, in perioada imediat urmatoare. In plus, oamenii de afaceri vor o 
strategie a pietei muncii care sa dea rezultate pe termen lung. 
Intreprinzatorii din turism apreciaza ca, in acest moment, ar avea nevoie de macar 150.000 de angajati in plus, 
pentru a-si putea desfasura activitatea in conditii optime. Si cum n-au de unde sa-i ia, cer sprijin din partea 
statului pentru a-i aduce din afara Uniunii Europene. 
Daniel Mischie, director al grupului City Grill, a explicat - in cadrul unei conferinte de presa a Consiliului IMM-
urilor - de ce intreprinzatorii isi doresc sa isi aduca salariati din state indepartate, cum ar fi Nepalul. 
"Eu cred ca sunt foarte putini romani care lucreaza acum la Madrid si care vor veni sa munceasca la Constanta. Cei 
care se intorc in tara vin sa se faca antreprenori, nu sa munceasca aici pe post de ospatari si cameriste. Asta, desi 
ospatarii din Romania, tragand linie, castiga la fel ca ospatarii de la Madrid sau de la Londra, in sensul ca, la finele 
lunii, raman cu aceiasi bani. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
E clar ca romanii nu se intorc sa lucreze la noi. Francezii nu vin. Spaniolii nu vin. Si atunci, de unde sa iei angajati? 
Incerci sa ii aduci din tari non-UE. Problema este ca nici acest lucru nu e chiar usor. Dureaza intre 4 si 8 luni sa 
aduci un muncitor din afara UE in Romania. 
Sa luam exemplul nepalezilor, care par sa se adapteze foarte bine la noi. Este usor sa ii aduci? Pai Romania nu este 
reprezentata in Nepal. Statul nu are acolo macar un consulat, o ambasada.... Asa ca un nepalez care isi doreste sa 
vina in Romania trebuie sa strabata mai intai mii de kilometri, pana la ambasada Romaniei din New Delhi. Iar 
acolo trebuie sa isi depuna actele si apoi sa astepte interviul ca sa poata veni, apoi, la noi in tara, unde francezul si 
neamtul nu vor sa vina...", a explicat Daniel Mischie. 
Directorul City Grill a mai spus ca si procedura de integrare a muncitorilor adusi din afara UE este actualmente 
prea dificiala si ar trebui simplificata. 
"Cand in sfarsit a ajuns (muncitorul nepalez - n.red.) in tara, e nevoie de o luna si jumatate sau doua luni ca sa 
primeasca un cod numeric personal in baza caruia sa poata incasa legal salariu, sa ia bonuri de masa etc. Asta 
inseamna ca, o luna jumatate-doua, intreprinzatorul trebuie sa gaseasca solutii pentru a-l plati pe omul pe care l-a 
adus aici. 
Totul merge incet. La Inspectoratul General pentru Imigrari (IGI) cozile tin uneori zile intregi... Ar trebui rezolvate 
aceste probleme", a declarat Daniel Mischie. 
Vicepresedintele Asociatiei Nationale a Agentiilor de Turism (ANAT), Dragos Anastasiu, spune, insa, ca nici macar 
aducerea nepalezilor nu rezolva problema lipsei de forta de munca, ci are doar efectul unui "piramidon", adica al 
unui medicament slab administrat pentru o boala grava. 
"Deficitul de personal se poate acoperi printr-o serie de masuri. E nevoie de o strategie nationala. Avem astazi o 
intalnire cu ministrul Muncii pentru a discuta despre o astfel de strategie. 
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A completa numai cu oameni din Nepal, Vietnam si din alte tari nu e suficient. Este un piramidon de care avem 
nevoie ca sa nu ne doara capul maine dimineata. Dar nu ne rezolva boala fundamentala. 
Trebuie sa fim vizionari si sa gasim o solutie prin care sa rezolvam problema asta pe termen mediu si lung", a 
declarat Dragos Anastasiu, in cadrul conferintei organizate de Consiliul National al Intreprinderilor Private Mici si 
Mijlocii din Romania. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Nuclearelectrica nu are bani destui ca sa dea dividendele suplimentare cerute de OUG 114 
Companiile controlate de stat par sa isi fi epuizat resursele financiare care ar fi trebuit sa alimenteze conturile 
bugetului national. 
Operatorul centralei nucleare de la Cenavoda, Nuclearelectrica (SNN), a informat actionarii ca nu are de unde sa 
dea dividendele suplimentare cerute de OUG 114/2018, potrivit unui document postat pe site-ul companiei, 
inaintea AGA din 20 mai. 
Rezervele Nuclearelectrica (SNN) erau de numai 29,84 milioane de lei la 31 decembrie 2018, de peste patru ori 
mai mici decat valoarea contractelor incheiate, aferente investitiilor ce urmeaza a fi executate in anul 2019, de 
peste 130 de milioane de lei, potrivit documentului citat. 
Anterior, Transelectrica (TEL) nu a repartizat nimic pentru dividende din profitul pe 2019, iar conducerea Transgaz 
(TGN) inca mai dezbate dimenisunea dividendelor. Ambele companii au programate noi adunari generale ale 
actionarilor pe aceasta tema. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
"Avand in vedere considerentele indicate mai sus, Consiliul de Administratie informeaza Adunarea Generala 
Ordinara a Actionarilor despre faptul ca societatea nu poate distribui dividende suplimentare conform art.43 din 
OUG nr114/2018", spune informarea SNN (AICI-LINK). 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Apelurile și SMS-urile internaționale efectuate în interiorul Uniunii Europene se vor ieftini din 15 mai 
Un nou tarif maxim se va aplica, din data de 15 mai, pentru toate apelurile şi SMS-urile internaţionale efectuate în 
interiorul Uniunii Europene, iar operatorii de telecomunicaţii vor trebui să informeze consumatorii cu privire la 
noile plafoane tarifare, informează luni Executivul comunitar. 
Astfel, consumatorii care vor efectua un apel din ţara lor în alt stat din UE vor plăti maximum 19 cenţi pe minut 
(plus TVA) şi 6 cenţi pe mesaj SMS (plus TVA), a anunţat luni Comisia Europeană. 
Normele se vor aplica din 15 mai în toate cele 28 de ţări ale UE şi, în curând, şi în Norvegia, Islanda şi 
Liechtenstein. 
Tariful maxim al apelurilor este plafonat numai pentru uzul personal, adică doar pentru clienţii privaţi. Clienţii 
comerciali nu fac obiectul acestei reglementări a preţurilor, având în vedere faptul că mai mulţi furnizori au oferte 
speciale, deosebit de atractive pentru clienţii comerciali, informează Executivul comunitar. 
Noile norme privind apelurile internaţionale abordează discrepanţele tarifare semnificative care existau între 
statele membre înaintea acestei măsuri. În medie, tariful standard al unui apel în interiorul UE într-o reţea fixă sau 
mobilă tinde să fie de trei ori mai mare decât tariful standard al unui apel naţional, iar tariful standard al unui SMS 
în interiorul UE îl depăşeşte de peste două ori pe cel al unui SMS naţional. În unele cazuri, tariful standard al unui 
apel în interiorul UE poate fi de până la zece ori mai mare decât tariful standard al apelurilor naţionale. 
Aceste noi plafoane tarifare pentru apelurile şi SMS-urile internaţionale efectuate în UE fac parte, împreună cu 
eliminarea tarifelor de roaming care a avut loc în iunie 2017, din procesul de revizuire la nivelul UE a normelor din 
domeniul telecomunicaţiilor, un proces menit să asigure o mai strânsă coordonare între state în materie de 
comunicaţii electronice şi să consolideze rolul Organismului Autorităţilor Europene de Reglementare în Domeniul 
Comunicaţiilor Electronice (OAREC). 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dupa ce s-a vazut cu Dragnea, ambasadorul Palestinei e convins ca Romania nu-si va muta ambasada din 
Israel 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a avut, luni, o intrevedere cu ambasadorul Palestinei in Romania, Fouad Kokaly. Dupa 
intalnire, Kokaly a declarat ca a primit asigurari ca ambasada Romaniei in Israel nu va fi mutata din Tel Aviv la 
Ierusalim. 
Dragnea i-a spus ambasadorului ca nu vrea sa strice relatiile istorice dintre Romania si lumea araba, 
potrivit Digi24. 
"Ambasada statului Palestina saluta decizia domnului Liviu Dragnea potrivit caruia Guvernul Romaniei nu va 
muta ambasada de la Tel Aviv, la Ierusalim. 
Astazi (luni - n.red.), 13 mai, 2019, Excelenta Sa, domnul Fuad Kokaly, ambasador extraordinar si plenipotentiar al 
Statului Palestina la Bucuresti a avut o intrevedere cu domnul Liviu Dragnea, in calitatea sa de presedinte al 
Camerei Deputatilor, cat si de lider al partidului de guvernamant. 
Romania a reprezentat de-a lungul istoriei recente un factor de stabilitate si un mediator substantial in ce priveste 
relatia cu Orientul Apropiat, respectand tratatele internationale si drepturile omului. Un actor activ si implicat in 
mentinerea pacii in Orientul Mijlociu, Romania da dovada inca o data ca se situeaza de partea justitiei 
internationale, pledand pentru o pace justa si pentru securitate in regiune", se arata intr-un comunicat de presa 
transmis dupa intrevederea celor doi. 
Ambasadorul Palestinei a precizat ca intrevederea cu liderul PSD a fost o "bucurie" si ca, prin aceasta declaratie, 
Guvernul confirma legitimitatea rezolutiilor internationale. 
"Imi permit sa spun ca intalnirea cu domnul Liviu Dragnea a fost o bucurie, desi poate ca bucuriile nu fac parte din 
vocabularul diplomatic. Dupa intalnirea de azi, ma pot considera incredintat ca toate fortele politice din Romania 
inteleg la unison importanta Ierusalimului si rolul lui in politica si securitatea globala si in sufletele a mai mult de 
jumatate de cetateni ai Terrei. 
Prin declaratia de azi (luni - n.red.), Guvernul Romaniei a confirmat legitimitatea rezolutiilor internationale potrivit 
carora o pace durabila si justa nu se poate savarsi decat prin existenta celor doua state, israelian si palestinian, 
care impart Orasul Pacii astfel incat Palestina, tara mea, sa poata avea dreptul la auto-determinare, libertate de 
miscare si acelasi regim democratic in capitala ei, Ierusalimul de Est", a declarat Fuad Kokaly, citat in comunicat. 
Documentul mai arata ca, in cadrul intalnirii, Dragnea "a dat asigurari ca sustine cooperarea bilaterala dintre cele 
doua state si chiar doreste sa identifice noi zone de interes comun, avand in vedere relatia indisolubila si de lunga 
durata pe care cele doua state o impartasesc alaturi de popoarele lor". 
"Domnul Liviu Dragnea a reafirmat inca o data pozitia statului roman in ce priveste conflictul israeliano-
palestinian si rezolvarea acestuia pe baza solutiei celor doua state", potrivit sursei citate. 
Amintim ca Viorica Dancila a anuntat, in luna martie, aflata intr-o vizita in SUA, ca Romania isi va muta Ambasada 
din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, la un post TV, a spus ca anuntul privind mutarea ambasadei la Ierusalim a fost doar o opinie personala. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Comisia Europeană, despre aderarea României la Schengen: Nu văd de ce această poziţie ar fi pusă în pericol 
Purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene Margaritis Schinas a declarat, luni, întrebat dacă Jean Claude Juncker îşi 
menţine declaraţia potrivit căreia România este pregătită să intre în spaţiul Schengen în contextul actual, că nu 
vede de ce această poziţie ar fi pusă în pericol. 
"Cred ca preşedintele într-adevăr afirmă oficial acest lucru si cred ca dacă problemele identificate în scrisoarea lui 
Frans Timmermans sunt corect adresate, nu văd de ce această poziţie ar fi pusă în pericol. Ceea ce ar ameninţa 
această poziţie, dacă unele dintre aceste probleme care sunt acum identificate şi care condiţionează autorităţile 
române, nu vor fi adresate aşa cum ar trebui", a declarat, luni, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene 
Margaritis Schinas, întrebat dacă Jean Claude Juncker îşi menţine declaraţia potrivit căreia România este pregătită 
să intre în spaţiul Schengen. 
La începutul anului, preşedintele Klaus Iohannis şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, au 
declarat că integrarea României în spaţiul Schengen şi înlăturarea raportului MCV sunt două obiective care se vor 
finalizate până la terminarea mandatului actualei Comisii Europene. Jean Claude Juncker declara atunci că a 
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purtat numeroase discuţii cu premierul olandez în care l-a informat că România e pregătită să intre în spaţiul 
Schengen şi că aşteaptă de la acesta progrese în privinţa opiniei privind adeziunea României la Schengen. 
„România trebuie să fie în spaţiul Schengen.(...) În permanenţă port un dialog cu Olanda şi cu celelalte ţări, 
spunând că România îndeplineşte toate criteriile tehnice pentru aderarea la spaţiul Schengen. Premierul olandez 
ştie acest lucru şi ştie că aştept de la el progrese în acest sens”, a declarat Jean Claude Juncker, întrebat despre 
aderarea României la spaţiul Schengen. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, la Bruxelles, alături de mai mulți lideri europeni, a cerut securitate sporită în Estul Europei 
Preşedintele Klaus Iohannis a participat luni, la Bruxelles, la o întâlnire cu reprezentanţii statelor din cadrul 
Parteneriatului Estic, context în care a pledat pentru consolidarea acestei structuri. 
Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, în cadrul intervenţiei sale, şeful statului s-a referit la 
importanţa Parteneriatului Estic, o iniţiativă care, de la lansarea sa în 2009, s-a dovedit a fi benefică pentru 
ambele părţi, contribuind la extinderea ariei de prosperitate şi securitate în vecinătatea estică a Uniunii, în baza 
unui set comun de valori şi a convergenţei treptate a politicilor, şi care a condus la apropierea statelor partenere 
de comunitatea europeană de valori, în funcţie de obiectivele şi ambiţiile fiecărui stat partener.  
"Preşedintele Klaus Iohannis a pledat pentru necesitatea continuării angajamentului Uniunii Europene în 
vecinătatea sa estică şi pentru consolidarea acestui parteneriat de importanţă strategică, cu scopul de a crea o 
Europă mai puternică pentru toţi cetăţenii", arată Administraţia Prezidenţială.  
Şeful statului a amintit că declaraţia adoptată la Summitul de la Sibiu reafirmă în mod clar responsabilitatea 
comună a statelor membre şi a instituţiilor europene de a face Uniunea mai puternică şi de a recunoaşte 
perspectiva europeană a altor state din Europa. 
"Preşedintele României a accentuat faptul că Uniunea va acţiona în continuare în funcţie de nivelul de ambiţie al 
partenerilor estici, respectând alegerile individuale ale acestor state. Preşedintele Klaus Iohannis a menţionat că 
Uniunea aşteaptă un angajament politic continuu din partea ţărilor partenere în ceea ce priveşte punerea în 
aplicare a angajamentelor luate în relaţie cu UE referitoare la respectarea setului comun de norme şi valori, 
promovarea statului de drept, funcţionarea sistemului judiciar şi dezvoltarea unor economii transparente", se mai 
precizează în comunicat.  
Întâlnirea cu reprezentanţii statelor din cadrul Parteneriatului Estic (Armenia, Azerbaidjan, Belarus, Georgia, 
Republica Moldova, Ucraina) a avut loc la invitaţia preşedintelui Consiliului European, Donald Tusk, cu ocazia 
aniversării a 10 ani de la lansarea Parteneriatului Estic.  
La întâlnire au luat parte şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi înaltul reprezentant pentru 
afaceri externe şi politică de securitate al Uniunii Europene, Federica Mogherini. Preşedintele Iohannis a 
participat la eveniment în calitate de şef al statului care deţine Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene.  
De asemenea, au participat Johannes Hahn, comisar european, Carl Bildt, fost prim-ministru şi fost ministru de 
afaceri externe al Suediei, Radoslaw Sikorski, fost ministru de afaceri externe al Poloniei, şi Timo Soini, ministrul 
afacerilor externe din Finlanda. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 INTERVIU cu Velizar Shalamanov, director al Agenţiei de Comunicaţii a NATO: Armata europeană este posibilă 
prin structuri regionale de comandă 
Forţele armate naţionale ar trebui să funcţioneze mai eficient în cadrul unor formaţiuni regionale care să fie 
comandate prin structurile de cooperare, afirmă Velizar Shalamanov, director al Agenţiei de Comunicaţii şi 
Informaţii a NATO şi fost ministru al Apărării în Bulgaria, într-un interviu acordat Monitorului Apărării şi 
Securităţii. 
Velizar Shalamanov, director în cadrul Agenţiei de Comunicaţii şi Informaţii a NATO, fost ministru al Apărării în 
Bulgaria, a acordat un interviu Monitorului Apărării şi Securităţii (MAS), în care a vorbit despre Armata europeană 
şi modul de funcţionare în condiţiile în care există NATO. 
Reporter: Cum foloseşte NATO Inteligenţa Artificială, în contextul în care una dintre cele mai mari probleme în 
timpul campaniilor electorale naţionale dinaintea alegerilor pentru Parlamentul European este răspândirea ştirilor 
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false şi dezinformării cu scopul manipulării votanţilor. Este o prioritate pentru structurile NATO să dezvolte 
această tehnologie, să combată dezinformarea şi manipularea? 
Velizar Shalamanov: Bineînţeles, principala prioritate a NATO este să fie pregătită să reacţioneze la scenarii tip 
Articolul 5. De la schimbările din mediul virtual, aceste provocări urgente de securitate sunt importante, anume 
securitatea cibernetică. Din cauza cantităţii de date şi vitezei dezvoltării în spaţiul cibernetic care este atât de vast 
ai nevoie de reacţii în timp real care pot fi făcute doar prin tehnologia Inteligenţei Artificiale. Nu este posibil ca un 
om să înţeleagă o cantitate aşa mare de date care ar putea pune în pericol reţelele. Inteligenţa Artificială nu este 
încă parte din această minimă capacitate militară a NATO, pusă în acord de state. Inteligenţa Artificială va fi 
implementată în domeniul militar prin evoluţiile fiecărui stat, aşa că mai devreme sau mai târziu va fi 
implementată în aceste sisteme finanţate în comun, care sunt responsabilitatea Agenţiei de Informaţii şi 
Comunicaţii a NATO. Inteligenţa Artificială este parte a transformării digitale per ansamblu. Trebuie să avem mare 
grijă, deoarece nu ne putem baza doar pe NATO pentru a rezolva toate problemele. Este într-adevăr 
responsabilitatea statelor pentru a defini cerinţele şi să dea mandatul şi finanţarea pentru ca NATO să dezvolte 
capabilităţile necesare. 
Reporter:: Există o linie în acest sens, o decizie din partea statelor membre NATO pentru a acţiona în privinţa 
folosirii Inteligenţei Artificiale? 
Velizar Shalamanov: Cunoştinţele se maturizează. Am menţionat apărarea cibernetică, dar ameninţările hibride 
sunt de asemenea recunoscute de NATO şi, aşa cum aţi menţionat, nu putem fi pregătiţi şi capabili să răspundem 
la astfel de ameninţări fără a avea instrumentele pentru a analiza multe informaţii din diferite surse. Şi aceasta 
este în dezvoltare. În acelaşi timp, a fost menţionat şi în timpul acestei conferinţe din Sibiu că UE are avantaje faţă 
de NATO când vine vorba de securitate de tip "soft". Ameninţările hibride pot fi din afara domeniului militar, aşa 
că este de aşteptat ca UE să aibă, din punctul meu de vedere, un rol mai mare în dezvoltarea capacităţilor pentru 
a câştiga în războiul informatic şi în aria activităţilor de tip hibrid. NATO încă se concentrează pe sisteme de 
rachete pentru apărare, pe forţele armate convenţionale, pe descurajarea nucleară, pe securitatea cibernetică. 
Nu putem trage o linie distinctă între ceea ce este domeniul militar şi ceea ce este domeniul mai cuprinzător al 
securităţii. Ceea ce vreau să subliniez este că, în orice caz, cooperarea în NATO este foarte eficientă pentru 
adresarea provocărilor noi şi folosirea tehnologiei este o nouă provocare. Cred cu tărie că NATO are capacitatea 
de a face mai mult şi va face mai mult. Depinde de mandatul şi finanţarea statelor. 
Reporter: : La nivel naţional, în România cel puţin, a existat o discuţie care a venit din partea candidaţilor pentru 
Parlamentul European, de a propune crearea unei agenţii care centralizează informaţii de la toate agenţiile din 
statele membre UE, pentru a preveni atacurile teroriste. Există o astfel de discuţie la nivelul experţilor şi 
analiştilor? Există un interes de a acţiona în acest sens? 
Velizar Shalamanov: Partajarea informaţiilor este de o importanţă critică. Există în UE. În NATO, cred că în 2016 a 
apărut un nou post de secretar general adjunct pentru intelligence şi securitate cu scopul de a contribui la 
răspândirea informaţiilor şi dezvoltarea prevenţiei în cazul ameninţărilor neconvenţionale, inclusiv a atacurilor 
teroriste. În mod clar, este calea de urmat. Primul nivel este să avem o reţea de încredere pentru răspândirea 
informaţiilor şi pe baza acestora am putea construi sisteme cu inteligenţă artificială pentru avertismente timpurii. 
Când trebuie să învingem astfel de provocări neconvenţionale, trebuie să învingem reţeaua din spate. Simplul fapt 
de a ne proteja împotriva întâmplărilor neaşteptate nu este foarte eficient. În NATO, deja avem experienţă cu 
eforturile de contracarare a dispozitivelor explozive improvizate (DEI). Nu te poţi proteja 100% de exploziile 
neaşteptate. Pentru a reuşi, trebuie să identifici şi chiar să înfrângi această reţea. Reuşita se bazează pe 
strângerea, partajarea şi analizarea informaţiilor, avertismentele din timp şi reacţiile rapide. Vreau să spun că este 
foarte important să stabilim un astfel de sistem de răspândire a informaţiilor şi de avertizare timpurie. În acelaşi 
timp, avem nevoie de mecanisme de decizie şi acţiune rapidă cu scopul de a preveni evenimentele dezastruoase. 
Reporter: La Summitul UE, liderii au adus la masa discuţiilor subiectul armatei europene sau cel puţin unii lideri au 
vorbit despre aceasta. Ce implică de fapt armata europeană? Cum ar fi organizată? Cum ar funcţiona? 
Velizar Shalamanov: Acesta nu este un concept bine definit. Ceea ce avem acum este un set de formaţiuni 
multinaţionale. Cred că este foarte important, mai ales la nivelul regional - de exemplu pentru România, Bulgaria, 
Grecia - şi în special în format B9 - între statele baltice, Grupul de la Vişegrad, Bulgaria şi România - să muncim mai 
mult la stabilirea unor astfel de formaţiuni militare multinaţionale pentru a dobândi un grad înalt de 
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interoperabilitate. Pentru asta, NATO are o structură foarte bună. În acelaşi timp, toate aceste formaţiuni 
multinaţionale sunt pe continentul european. Ele ar putea fi folosite de UE când vor exista procese bine stabilite 
pentru luarea deciziilor şi o autoritate de comandă. Folosirea forţei este o chestiune delicată. Nu este vorba doar 
de capabilităţi militare, ci despre procesele de luare a deciziilor şi autoritatea de comandă care ar putea 
implementa aceste decizii în cel mai eficient mod. Văd trei paşi. UE este un proiect de sus în jos, aşa că primul pas 
este construirea de formaţiuni militare regionale care să fie interoperabile şi pregătite pentru a acţiona. Al doilea 
pas este stabilirea unui mecanism propriu-zis de luare a deciziilor pentru ca aceste forţe militare să poată fi 
folosite. Toate acestea există în NATO. Nu cred că trebuie să duplicăm prea mult, dar trebuie ca prin deciziile luate 
în formatul UE să putem activa forţe armate şi să le asigurăm comandamentul şi controlul. Aceasta ar fi o armată 
europeană pe baza unei reţele, dar va fi parte a structurii de forţe armate şi comandament NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noi detalii despre reţeaua de traficanţi de migranţi care acţiona în România/ Activitatea, coordonată de lideri 
zonali de origine arabă 
Mai mulţi cetăţeni de origine arabă, consideraţi lideri zonali, au coordonat activitatea reţelei specializate în trafic 
de migranţi, susţin reprezentanţii Poliţiei Române, care au făcut luni dimineaţa percheziţii în locuinţele din Timiş şi 
Arad în care erau cazaţi temporar migranţii. 
Potrivit poliţiştilor, membrii reţelei au acţionat, în România, de la începutul anului 2019, în judeţele Timiş şi Arad. 
Reţeaua însă a funcţionat la nivel european, acţiunile ei fiind coordonate de lideri zonali. 
„Reţeaua şi-ar fi dezvoltat cu timpul segmente naţionale, în fiecare dintre statele de tranzit de pe ruta tradiţională 
de migraţie. Segmentele naţionale ale reţelei de trafic de migranţi ar fi fost coordonate de lideri zonali, cetăţeni 
de origine arabă, cu reşedinţa în state din Europa”, susţin reprezentanţii Poliţiei Române. 
Migranţii, care proveneau din Orientul Mijlociu, erau grupaţi în Turcia, de unde membrii grupării le asigurau 
transportul către România, prin Bulgaria şi Serbia. Membrii din Serbia ai grupării aveau rolul de a călăuzi migranţii 
spre frontiera cu România. După trecerea frauduloasă a frontierei, migranţii erau duşi la Timişoara, Arad sau în 
localităţile limitrofe, unde erau cazaţi în diferite imobile, până când era organizată trecerea frontierei cu Ungaria 
şi transportul acestora spre ţările din Vestul Europei. 
În urma celor 16 percheziţii efectuate luni dimineaţa în judeţele Arad, Timiş şi în Bucureşti, au fost ridicate 12 
telefoane, iar la una dintre locaţii, respectiv în comuna Macea, din judeţul Arad, a fost depistat un grup de 12 
migranţi de origine afro-asiatică, 10 bărbaţi, o femeie şi un copil. 
În urma percheziţiilor, opt persoane, cu vârste între 21 şi 47 de ani, au fost conduse pentru audieri la sediul 
DIICOT Timişoara. Potrivit poliţiştilor, în cauză se efectuează cercetări sub aspectul săvârşirii infracţiunilor de 
constituire a unui grup infracţional organizat şi trafic de migranţi. 
(Sursa: Mediafax) 
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